
PE653.672v01-00

Klausimas, į kurį atsakoma raštu E-003423/2020
Komisijai 
Darbo tvarkos taisyklių 138 straipsnis
Thomas Waitz (Verts/ALE), Monika Vana (Verts/ALE), Martin Häusling (Verts/ALE), Francisco 
Guerreiro (Verts/ALE), Caroline Roose (Verts/ALE), Pär Holmgren (Verts/ALE), Petra De Sutter 
(Verts/ALE), David Cormand (Verts/ALE), Bronis Ropė (Verts/ALE), Alviina Alametsä (Verts/ALE), 
Yannick Jadot (Verts/ALE), Bas Eickhout (Verts/ALE), Marie Toussaint (Verts/ALE), Heidi Hautala 
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Tema: 2019 m. rugsėjo 30 – spalio 2 d. Rumunijoje GD SANTE atliktas auditas 2018–6898, 
siekiant įvertinti gyvūnų gerovę juos gabenant gyvuliams skirtais laivais į ES 
nepriklausančias šalis.

Šis auditas patvirtina prastą atliktų tyrimų ir saugotinų įrašų kokybę. Jame teigiama, kad „centrinė 
kompetentinga institucija nepateikė pakankamai informacijos, nurodymų ar prieigos tinkamai 
kvalifikuotiems specialistams, kad jie galėtų padėti oficialiai paskirtiems veterinarijos gydytojams 
patikrinti techninius reikalavimus […]. Apskritai kontrolės sistemoje trūksta įrašų, užtikrinančių gyvūnų 
gerovę juos gabenant jūra į ES nepriklausančias šalis.“ Ataskaitoje taip pat pažymima, kad nėra 
įrodymų, kad buvo atlikti patikrinimai, patvirtinantys, kad gyvūnai gali tęsti kelionę ir kad gyvūnų 
gabenimui naudojami laivai yra tinkami. Daugiau nei 50 proc. ES veiklą vykdančių gyvuliams skirtų 
laivų priklauso Rumunijai. Atsižvelgiant į tai, gabenant gyvulius šiais laivais kyla gyvūnų gerovės 
problemų, o juos gabenant jūra į ES nepriklausančias šalis jie gali patirti sužalojimų arba nederamų 
kančių. Komisija savo atsakyme į klausimą raštu Nr. E-004206/2019 nurodė, kad, atsižvelgdama į 
minėto audito rezultatus, ji ieško būdų, kaip pagerinti atitinkamų ES taisyklių laikymąsi ir teigia, kad 
pažeidimų nagrinėjimo procedūros ir toliau bus taikomos tik kraštutiniu atveju.

Atsižvelgiant į tai, kad Rumunijos nenoras prisidėti prie gyvulių padėties gerinimo lėmė prastą 
Reglamento (EB) Nr. 1/2005 įgyvendinimą ir vykdymo užtikrinimą, kokių priemonių imasi Komisija 
siekdama užtikrinti, kad ši šalis vykdytų Reglamentą Nr. 1/2005?


